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2013. 03. 18. - Andrew G. Vajna, a filmszakmáért felelős kormánybiztos szerint a
kinevezése óta, az elmúlt két évben, az idén januárig több mint 75 milliárd forintot
költöttek Magyarországon a külföldi filmek gyártói.       A Magyar
Nemzetnek adott interjúban arról is beszélt, hogy az idén 6-7 új filmet mutatnak be, amelyet a
filmalapból támogattak, és Fekete György MMA-elnök megnyugtatta, hogy nem akar beleszólni
a filmes pénzek elosztásába.
"Fekete Györggyel egyeztettem, aki azt mondta, hogy szerinte így tovább. Nem szándékoznak
beleszólni a filmalap működésébe" - mondta a Magyar Nemzetnek adott interjújában Andy
Vajna, a filmszakmáért felelős kormánybiztos. Mint arról beszámoltunk, Vajna korábban a
lemondásával fenyegetőzött abban az esetben, ha a Magyar Művészeti Akadémia felügyeli
majd a filmes pénzek elosztását.
A kormánybiztos az interjúban azt mondta, a feladata kettős: egyrészt új, működőképes
támogatási rendszert kell kialakítania, másrészt külföldi filmgyártásokat Magyarországra hoznia.
"Ami a feladatom első részét illeti: a Magyar Mozgókép Közalapítvány (MMKA) ügyeit lezártuk,
a szervezet konszolidációja során megspóroltunk hatmilliárd forintot az államnak. Az én további
működésemet ezután az fogja meghatározni, hogy milyenek lesznek az újonnan készülő
magyar filmek" - mondta.
Arra a felvetésre, hogy egyelőre nem mutattak be a filmalap támogatta magyar filmet, holott
korábban 2012-re négy, 2013-ra nyolc filmet ígértek, kifejtette: egy film megírásától az
előkészítésen át a gyártásig és az utómunkáig nagyjából két évre van szükség. Az első filmek
ezért csak most készülnek el, és kerülhetnek a közönség elé. Az idén összesen 6-7 alkotás
bemutatása várható, közöttük lesznek dokumentumfilmek is.
"Azokra a kritikákra válaszul, amelyek arról szólnak, hogy a filmalap nem költi el az éves
költségvetését, csak azt tudom mondani: nekünk nem az a célunk, hogy az év végére minden
pénzt elköltsünk, hanem hogy az adott évben a legjobb terveket kiválasszuk, és azok
elkészültéhez hozzá tudjunk járulni" - jelentette ki. 
Vajna az interjúban azt is mondta, hogy az elmúlt két évben - ez év januárjáig - több mint 75
milliárd forintot költöttek Magyarországon a külföldi filmek gyártói, "ami hatalmas pénz egy ilyen
kis országnak".

 1 / 1


